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HIÁNY HELYETT TÖBBLET! 

- 100 milliós hiányból 2024-re 120 millió forint többlet 

lett.  Ez a forrás a saját erős fejlesztésekhez! 

SZABADTÉRI SZABADIDŐKÖZPONT

 A TERMÉSZET LÁGY ÖLÉN

- Kutyafuttató, erdei futókör, bringapálya várja a pihenni 

vágyókat a Közösségi Ház mögötti szabadidős területen!

FEDETT BUSZVÁRÓK LAKOSSÁGI IGÉNYRE- Négy fedett buszvárót épített az önkormányzat 
az elmúlt időszakban a településen!

FITNESZ ÉS KRESZ
- Fitnesz park az egészséges 
életmódért és KRESZ park a 

biztonságos közlekedés 
elősegítéséért!

SZÍV ULTRAHANG ÉS RÖNTGEN GÉP VÁSÁRLÁSA- Adománygyűjtés segítségével lecseréltük a Szakrendelő szív ult-rahang gépét. Fogászati röntgen gépet vásárolt az Önkormányzat. Ingyenes lett ez a vizsgálat az abai lakosoknak!

INTÉZMÉNY FELÚJÍTÁSOK
– Megújult a Közösségi Ház, az Óvoda, a Polgármesteri 

Hivatal. Az Idősek Otthona és a Fórum Étterem 
felújítása ütemezetten zajlik.

IDŐSBARÁT PROGRAMOK ÉS INTÉZKEDÉSEK

- Autóbuszos utazások szervezése, gondosóra-program, civil szervezeti támogatások 

biztosítása, az idősek otthona újjászervezése.

INGATLAN VÁSÁRLÁSA A SZOLGÁLTATÁSOK BŐVÍTÉSE 
ÉRDEKÉBEN

- Az Önkormányzat megvásárolta a Penny áruház építéséhez azóta 
már tovább is értékesített területet. Ennek az ingatlannak a meg-

vásárlása fontos lépés volt ahhoz, hogy az áruház fel tudjon épülni 
Abán!

JÁTSZÓTÉRFEJLESZTÉSEK MINDEN 

TELEPÜLÉSRÉSZEN

- Bodakajtoron, Belsőbárándon és Abán 

is modern játszótér áll a gyermekek 

rendelkezésére!

MAGASABB ÁTLAGBÉR AZ ÓVÓNŐKNEK
– Az Képviselő-testület saját döntése alapján 
a törvényi kötelező minimumot jelentősen 

meghaladó béremeléssel 639 ezer forint lett 
az óvónői átlagbér 2024 januárjától!

ÁLLANDÓ RENDEZVÉNYSÁTOR AZ 
ABAIAKNAK! 

- Piac vagy sátras lakodalom tartására is 
alkalmas 200 m2-es rendezvénysátrat 

épített fel az önkormányzat a Közösségi 
Ház mögött!

ÜZEMBIZTOS, HASZNÁLT JÁRMŰVEK 

VÁSÁRLÁSA

- Jó állapotú gépkocsival történik az ételszállítás, 

az idősek otthonában az idősek szállítása! 

A közösségi életet segíti egy 15 fős autóbusz!

ÚTÉPÍTÉSI PROGRAM

- 2019 előtt 10 évig nem épült új út! Azóta meleg 

aszfaltot kaptak a gyűjtő utcák, a Petőfi, a Dózsa, a 

Vörösmarty és a Bercsényi utca. A kisebb utcákban tört 

aszfaltos burkolat került. 17 helyen javítottuk ki a még 

a csatornaberuházás után maradt nagyobb úthibákat.

NINCS TÖBB PER!
 - Valamennyi megörökölt, milliárdos pert lezárta 

az önkormányzat!

KORÁBBAN NEM LÉTEZŐ 

ÚJ TÁMOGATÁSOK AZ ABAIAKNAK 

- Gyógyszer-támogatás, idősek- és a gyermeket 

nevelők természetbeni támogatása, óvoda- és 

iskolakezdési támogatás az abai emberekért! 

Emelkedő összegek a régi támogatásoknál!



E G Y Ü T T M Ű K Ö D É S

3

KERÉKPÁRTÁROLÓK A KERÉKPÁROK

 BIZTONSÁGOS ELHELYEZÉSÉÉRT

- A három legforgalmasabb buszmegállóba 

fedett, megvilágított és kamerával megfi-

gyelt kerékpártároló került. A három tárolóba 

egyszerre 80 kerékpár helyezhető el.

PIHENŐPARK A KÖZÖSSÉGI HÁZNÁL 
- Virágokkal és zöld növényekkel beültetett 
pihenőpark létesült a közösségi ház előtt.

CSALÁDI, BARÁTI, KÖZÖSSÉGI ESEMÉNYEK ÚJ SZÍNTERE - „A Kert” elnevezéssel közösségi rendezvényhelyet alakított ki saját forrásból az Önkormányzat!

MEGEMELT BÉREZÉS, JÓ MUNKAKÖRÜL-

MÉNYEK -Elfogadott munkahellyé váltak az 

abai önkormányzathoz kapcsolódó 

munkahelyek!

NÖVEKVŐ BEVÉTELEK ADÓ EMELÉS NÉLKÜL- Az adók és díjak hatékonyabb beszedése miatt keletkezett többletet a lakosság mindennapjait megkönnyítő, a lakosságot közvetlenül érintő fejlesztésekre fordíthatta az önkormányzat!

GÉPPARK BŐVÍTÉSE ÖNERŐBŐL

- Útépítést segítő gépeket vásárolt az önkormányzat, nagyon sok 

pénzt spórolva azzal, hogy saját maga is el tud végezni 

egyszerűbb útjavításokat. Ezekre a kiemelt beruházásokra az

 önkormányzat saját forrásai adták a fedezetet!

SIKERES PÁLYÁZATOK A 

KÉNYELMESEBB MINDENNAPOKÉRT

- A Magyar Falu és a Területi Operatív 

Program pályázatain rendszeresen sikerrel 

pályázik az önkormányzat. Ebből valósultak 

meg a kerékpártárolók, a játszótér, a KRESZ 

park, a temetői 

fejlesztések és még sorolhatnánk.
TÖRTÉNELMÜNK 

ÁPOLÁSÁÉRT
- Megújult A Szent István 

szobor és az Aba szelfipont 
és a hősi emlékművek 

környezete!

TAKARÉKOS NAPELEMES LÁMPÁK

– A közvilágítás fejlesztése energiatakarékos

 napelemes lámpák kihelyezésével kezdődött meg!

VIRÁGOS ABA 
PROGRAM

– A közterületeink 
szebbek, színesebbek, 
virágosabbak lettek!

FELPEZSDÜLT KÖZÖSSÉGI ÉS KULTURÁLIS ÉLET

- Hagyományos kulturális és közösségi rendezvények 

a szabadidő tartalmasabb eltöltéséért! 

MEGVÉDTÜK A SZAKRENDELŐT!

– A környező települések polgármesterei támadták a 

Szakrendelőt. Megakadályoztuk, hogy fizetős, magán 

intézmény legyen az abai szakrendelőből!

ABÁRA HOZTUK A PENNYT
– Az előkészítés alatt levő áruház megnyílásával 

olcsóbbá válik az élet az abaiak számára is.

TEMETŐFEJLESZTÉS
- Rendezett, szép, gondozott temető 

kialakítása valósult meg!

BABAZÁSZLÓ
- Minden gyermek születését rózsaszín 

vagy kék zászló kihelyezése jelzi 
a Polgármesteri Hivatal épületén!

TELEPÜLÉSFÁSÍTÁSI PROGRAM
- Facsemeték ültetése közterületekre, központi helyszínekre, az országos programon keresztül!
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Stabil pénzügyi helyzet
Az abai önkormányzat néhány év alatt egy csőd szélén álló 
önkormányzatból egy pénzügyileg stabil, fejlesztéseket sa-
ját forrásból is megvalósítani képes önkormányzattá vált. 

Rendbe tettük a települési költségvetést! 

Az önkormányzati vezetés 2019-ben egy lényegében 
csődben levő önkormányzatot vett át. Szó szerint kupa-
cokban álltak a kifizetetlen számlák. Három hónap kellett 
csak ahhoz, hogy a fennálló adósság mértékét egyáltalán 

Látható fejlő
dés, A

ba!

Bevezetés
A képviselő-testület a lehetetlenre vállalkozott 2019-ben. Egy pénzügyi csődben levő, a működőképesség határán 
egyensúlyozó önkormányzatot vett át. A feladat egyszerűen megfogalmazható volt, a megvalósítása viszont annál bo-
nyolultabb. Egyszerűen rendbe kellett tenni a település és az önkormányzat ügyeit. Úgy gondoljuk, hogy a lehetetlen 
küldetést meg tudtuk valósítani. Aba újra egy fejlődő településsé vált. Annak ellenére sikerült a fejlődést beindítani, hogy 
a járvány és a szomszédban zajló háború felborította a mindennapjainkat. Olyan ügyeket kellett kezelni, amire nem volt 
sem példa, sem tapasztalat korábbról. Jelen kiadványban azt mutatjuk be, hogy milyen változások történtek ebben a bő 
4 és fél évben. Ezen túl szó lesz a közösségi, kulturális, szabadidős tevékenységekről, a helyi nyilvánosságról és a képvi-
selő-testület működéséről is.
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meg lehessen állapítani. Jól jellemzi a régebbi időszakból 
maradt rendetlenséget, hogy még 2021-ben is került elő 8 
évvel korábbi milliós hatósági bírság, amit nem fizettek ki 
és az új vezetésnek kellett rendezni. A pénzügyi nyilvántar-
tások pontatlanok voltak, a papírok között rendetlenség és 
káosz fogadta az új vezetést. Mindent összevetve az önkor-
mányzat adóssága meghaladta a 100 millió forintot. Ezzel 
egyidőben 2019 novemberében volt olyan pillanat, amikor 
összesen 1,5 millió forint volt az önkormányzat számláin. 
Kijelenthető, hogy néhány hónapra volt a település attól, 
hogy egy újabb csődeljárás alá kerüljön. Ezt a helyzetet si-
került megoldania az önkormányzati vezetésnek és két év 
alatt kivezetni a települést ebből a nehéz helyzetből.
Részben kormányzati, részben saját forrásból két év alatt 
fizettük ki a fennálló adósságokat. Ez azt is jelentette, hogy 
ebben a két évben nem lehetett fontos fejlesztéseket el-
indítani.
Rendeztük az adózási nyilvántartásokat, elértük, hogy min-
den érintett fizesse be az adóját. Ez növelte az önkormány-
zati bevételeket. Sajnos a korábbi pénzügyi rendetlen-
séggel sokan visszaéltek és egyszerűen nem fizették ki az 
adókat, mert nem volt, aki ezt kérje a lakosságtól. FONTOS! 
A beszedett adók összegét úgy sikerült növelni, hogy sem-
miféle új adót, díjat nem vezetett be az önkormányzat, az 
adók mértékét sem emelte. Egyszerűen csak mindenkitől 
beszedte az adókat, díjakat. Abán tehát nem az adó mérté-
ke nőtt, hanem azok száma, akik azt be is fizették!

Új tervezési alapokra került az éves 
költségvetés. 100 milliós hiányból 
120 milliós többlet.

Az önkormányzati vezetés azzal szembesült 2020 január-
jában, hogy a költségvetés tervezésének nincs meg a ki-
alakult gyakorlata. A 2020. évi költségvetés tervezésétől 
kezdve évről évre pontosabb költségvetések készülnek. 
Ezek pénzügyi elemzésekre, előzetes felmérésekre alapul-
nak. Rögzült egy új munkamódszer az évek alatt. A meg-
alapozottabb költségvetésnek köszönhetően átlátható és 
rendezett lett az önkormányzat gazdálkodása.

Hogy mennyire hosszú utat tett meg az önkormányzat a 
pénzügyekben jól mutatja a következő. A 2019. évi 100 
milliós hiányból 2023 decemberére 120 millió forint több-
let lett. Ennyi többlettel fordult át az önkormányzat a 2024. 
évre. Így folytatódhatnak a fejlesztések a lakosság érdeké-
ben!

Az elmúlt években olyan dolgokat kellett az önkormány-
zati vezetésnek pénzügyileg is kezelni, amelyek korábban 
nem fordultak elő. A koronavírus járvány, a kirobbant há-
ború és az azt követő energiaválság újabb erőpróbát jelen-
tett. Pontosan abban az időszakban, amikor amúgy is az 
előző vezetés után maradt pénzügyi problémák kezelését 
végezte az önkormányzati vezetés. Az önkormányzat az el-
múlt négy évben a gépjármű adó elvonása és a két évig 
tartó iparűzési adó kompenzációs rendszer miatt legalább 
100 millió forinttól esett el. Ezt a 100 millió forint forrást 
szabadon használhatta volna fel az önkormányzat fejlesz-
tésekre is. Ennek ellenére 2022-től már látványos fejleszté-
sek tudtak elindulni. Ez a takarékos és tisztességes gazdál-
kodásnak köszönhető.

Milliárdos perektől szabadult meg 
az önkormányzat

A 2019. évi választás után az új vezetés szám szerint kilenc 
különböző pert örökölt meg. Ezek egy része az önkor-
mányzat ellen zajlott, egy részét az önkormányzat kezde-
ményezte. Az összes pert lezárta 2020. végére az Önkor-
mányzat.
A perek közül mindenképpen kiemelendő két per. Mind-
kettő a még 2009. évi csatornaberuházáshoz kapcsolódott. 
A két perben összességében nettó 1,3 milliárd forintot 
követeltek az önkormányzattól, plusz kamatok és egyéb 
költségek, az egyikben nettó 858 milliót, a másikban 450 
milliót. 
A perek anyagát szakértői közreműködés mellett áttekin-
tette az önkormányzati vezetés. Ez alapján az volt várható, 
hogy a 858 millió forintot, kamatait és járulékait tartalma-
zó perben – az önkormányzati ellenkérelem ellenére – jó 
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eséllyel hozzávetőleg 600 millió forint megfizetésére köte-
lezik majd az önkormányzatot. Ráadásul a per abban a sza-
kaszában volt, amikor már csak az ítélethirdetés volt hátra, 

a bizonyítást lezárta a bíróság. Egy pervesztesség azonnali 
csődöt jelentett volna az önkormányzatnak. Emiatt egyez-
tetést kezdeményeztünk a csatornaberuházás kivitele-
zőjével. Ennek során kiderült, hogy különböző gazdasági 
és egyéb okok miatt a kivitelező többször kinyilvánította, 
hogy hajlandó kiegyezni az önkormányzattal, de ezt az 
előző vezetés elutasította. Ennek ellenére is még hosszú 
egyeztetés kezdődött. Végül sikerült oda eljutni, hogy a 
pert ítélethirdetés nélkül lezárta a bíróság, így nem kellett 
az önkormányzatnak fizetnie. A másik perben – 450 milli-
ós követelés – szintén sikerült egy jó egyezséget kötni. Itt 
összességében 50 millió forint kifizetés terhelte az önkor-
mányzatot. De ezt is öt év alatt kellett kamatmentesen (!!!) 
részletekben kifizetni. Ez az inflációs helyzetet ismerve egy 
egészen jó egyezség volt.
A milliárdos perek kapcsán előkerült még egy tartozás. Ki-
derült, hogy szennyvíztisztító telep tervezési díját, ami 36 
millió forint volt, 2010-ben szintén nem fizette ki az önkor-
mányzat. Ez a tartozás nem évült el, mert 2015-ben írásos 
nyilatkozattal elismerte a tartozást az előző önkormányzati 
vezetés, de ki már nem fizette a pénzt. Az évek alatt a tarto-
zás kamatos kamatokkal, költségekkel együtt meghaladta 
a 70 millió forintot. Ezt az összeget a bíróság, tekintettel a 
tartozás elismerésére meg is ítélte volna a tervező cégnek, 
ha pert indítanak. Ezzel a céggel is egyezséget kötött az 
önkormányzat és 8 millió forint kifizetésével rendezte ezt a 
70 milliós adósságot. 
Az összes megörökölt pert, jogi eljárást 2020 év végére le 
tudta zárni az önkormányzati vezetés. Így ezek már nem 
fenyegették a napi gazdálkodást. Az önkormányzati mű-
ködés rendezettsége felé egy nagyon komoly lépést tett 
a település.
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Munkabérek és a munkavállalók 
helyzetének a rendezése 
az önkormányzatnál és intézményeinél

Az önkormányzat az intézményeivel együtt a legnagyobb 
abai munkáltató. Összességében több, mint 100 alkalma-
zottja van, amihez még hozzájön további 20 fő a szak-
rendelőben. Az önkormányzat és intézményei működése 
alapvetően függ az intézmények dolgozóitól. Így a meg-
felelően végzett munkát a lehetőségekhez képest el kell 
ismerni. A 2019. évi választások idején az abai önkormány-
zat és intézményei nem számítottak jó munkahelynek a 
településen. A bérek kirívóan alacsonyak voltak, dolgozói 
juttatások lényegében nem voltak, az év végi elismerés 
sem volt jellemző. 
Évek alatt eljutott addig az önkormányzat, hogy rendez-
te a dolgozók fizetését. A fizetések, ha hozzávesszük azt 
is, hogy nem kell más településre eljárni dolgozni, már 
elfogadhatóbbak, mint korábban voltak. Rendeztük a kü-
lönböző, egyébként jogszabály szerint 2019 előtt is köte-
lező dolgozói juttatásokat, pl. munkaruha. A munkahelyi 
környezet rendezésére, fejlesztésére is pénzt és figyelmet 
fordított az önkormányzat. 
Megkezdődött a hosszú ideje közfoglalkoztatott munka-
társak átirányítása a normál munkaviszony keretei közé. Ez 
már lényegesen magasabb bérezéssel ismeri el a hosszú 
ideje végzett jó munkát.

Nagy előrelépés volt, hogy 2021. évben már tudott az ön-
kormányzat év végi pénzbeli elismerést adni a munkatár-
saknak. Ráadásul ennek az összege évről évre nő. 2023. év 
végén már egységesen nettó 150 ezer forintot kaptak az 
önkormányzati munkavállalók.
A különböző munkáltatói intézkedéseknek, a megemelt 
bérezésnek és a jó munkakörülményeknek köszönhetően 
mostanra elfogadott munkahellyé váltak az abai önkor-
mányzathoz kapcsolódó munkahelyek. A ritkán megüre-
sedő pozíciókba könnyen talál megfelelő jelentkezőt az 
önkormányzat.

Fejlesztések, 
pályázat nélkül is
Az önkormányzati fejlesztéseknek két forrása, két lehet-
séges útja van. Az egyik lehetőség a különböző fejlesztési 
pályázatok segítségével létrehozni valamit. A másik lehe-
tőség az, amikor pályázat nélkül, saját forrásból fejleszt az 
önkormányzat. Mindkettőben sikereket ér el az abai önkor-
mányzat.
A pályázat nélküli, saját pénzből megvalósuló fejlesztések 
olyan lehetőségek, amelyek jobban illeszkednek a telepü-
lési igényekhez a pályázati támogatásoknál. A saját erős 
fejlesztéseknél az igényekhez rendel pénzt az önkormány-
zat és nem egy megjelent pályázati felhívás keretei közé 
kell beerőltetni egy-egy tervet.
Az abai önkormányzat 2022-re jutott el odáig, hogy ke-
letkeztek olyan szabad forrásai, amelyekből fejlesztéseket 
tudott végrehajtani. Az önkormányzati és intézményi ta-



E G Y Ü T T M Ű K Ö D É S

8

karékos gazdálkodásnak és a tartozások rendezésének 
köszönhetően csökkentek a kiadások. Az adók és díjak 
hatékonyabb beszedése miatt nőttek a bevételek. Az így 
keletkezett többletet a lakosság mindennapjait megköny-
nyítő, a lakosságot közvetlenül érintő fejlesztésekre fordít-
hatta az önkormányzat.
Több fejlesztési célt tűzött ki az önkormányzati vezetés. Így 
a település közterületeinek a rendezése, a normális tele-
püléskép kialakítása fontos ahhoz, hogy jól érezze magát 
a lakosság. Rendezettebbek lettek a közterületek négy év 
alatt.
Az önkormányzat nem csak a legnagyobb munkáltató, de 
egyben a legnagyobb ingatlantulajdonos is a települé-

sen. Ezzel az ingatlan vagyonnal foglalkozni kell. Megkez-
dődött, illetve folytatódhatott az intézmények felújítása, 
fejlesztése. Itt is nagy, évtizedes lemaradásokban volt az 
önkormányzat. A Közösségi Házat kívülről felújítottuk és 
megkezdődött a belső felújítása is. Így most már van meg-
felelő helyszíne a rendezvényeknek. Az óvoda és az idősek 
otthona felújítása ütemezetten zajlik. Annak ellenére kell 
az óvodára komoly forrásokat elkölteni, hogy ott 2019-
re lezárult egy jelentős átalakítás, még az előző vezetés 
alatt. A polgármesteri hivatal légkondicionálásával meg-
teremtődtek a kulturált nyári munkavégzés körülményei. 
A Fórum Étterem tetőjavítása komoly kiadást jelentett és 
akadályozta a belső javítások elvégzését. A 2019-ben hibá-
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san teljesítő kivitelezővel szemben per indul a károk meg-
térítésére. A négylakásos önkormányzati épület felújítása 
üzemezetten zajlik. A külső felújítás elkészül, lezárul. Ezzel 
eltűnik egy újabb szégyenfoltja a településnek.
A különböző elvadult, használaton kívüli belterületi ingat-
lanokat is rendezte az önkormányzat. Új funkciót kapott és 
megújult a Szent István tér, a víztorony környéke. Zajlik a 
Fórum Étterem és a Közösségi Ház mögötti 4 hektáros te-
rület rendezése új, közösségi funkciók kialakításával. 
Útépítési program indult, ami folytatódik májusban. Út-
építést segítő gépeket vásárolt az önkormányzat, nagyon 
sok pénzt spórolva azzal, hogy saját maga is el tud végezni 
egyszerűbb útjavításokat. 
Ezekre a kiemelt beruházásokra az önkormányzat saját for-
rásai és nem pályázatok adták a fedezetet!

Pályázati forrásból fejleszteni – a külső szemlélőnek egy-
szerűnek tűnhet. Megvan a cél és ehhez érkezik a pénz. 
Sajnos ennél sokkal bonyolultabb, ha pályázatból fejleszt 
egy önkormányzat. A pályázati rendszer miatt sokkal több 
a kapcsolódó papírmunka, az adminisztráció, a fejlesztések 
is sokkal hosszabb időt vesznek igénybe. Különösen igaz 
ez, ha nagyon nagy mértékű támogatási összeget kap az 
önkormányzat. Az önkormányzat a pályázati stratégiájá-
ban emiatt arra törekedett, hogy kisebb támogatási ösz-
szegekből, de többet nyerjen el és ne kis számú, de nagy 
támogatási összeget kérjen. Ez a stratégia a település ál-

lapotához jobban illeszkedik. Annyiféle tennivaló van, 
hogy több fejlesztést kell egyszerre vinni, több területen 
kell, ha apró lépésekkel is, de folyamatosan haladni előre. 
A Magyar Falu és a Területi Operatív Program pályázatain 
rendszeresen sikerrel pályázik az önkormányzat. Az ebből 
megvalósult fejlesztések a település mindennapjaiban 
megjelennek. A kerékpártároló, a játszótér, a KRESZ park, a 
temetői fejlesztések és még sorolhatnánk, kicsi, de fontos 
változások a mindennapjainkban. 

Megújuló, bővülő önkormányzati 
gépjármű- és géppark 

Az önkormányzati működéshez elengedhetetlenek külön-
böző gépjárművek és gépi eszközök. Ezt a komoly gép-
parkot döntő részben saját forrásból megújította és jelen-
tősen bővítette az önkormányzati vezetés az elmúlt négy 
év alatt. Ez mostanra hatékonyabb és lényegesen olcsóbb 
munkavégzést tesz lehetővé. 
A beszerzéseknél törekedtünk a költséghatékonyságra. Így 
új gépjárművek helyett jó állapotú használt gépjárműve-
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ket, gépi eszközöket vásároltunk. Így üzembiztos, jó álla-
potú gépkocsival történik az ételszállítás, az idősek ottho-
nában az idősek szállítása, a település üzemeltetési terület 
is kapott egy új platós teherautót.
Az útkarbantartáshoz szükséges egyszerűbb gépekkel is 
rendelkezik már az Önkormányzat. Így van forgó kotró, út-
henger, gréder, traktor, pótkocsi, út sózó gép. Ezek segít-
ségével saját kivitelezésben lényegesen olcsóbban lehet 
javítani, karbantartani az utakat.
A közösségi életet segíti, hogy vásárolt az Önkormányzat 
egy 15 fős, nagyobb autóbuszt. Ezt a különböző közössé-
gek vehetik igénybe ingyenesen. Ezen túl az intézmények 
eseti szállítási igényeit is segíti a gépjármű.

Bővülő, megújuló, átalakuló önkormány-
zati ingatlan vagyon 

Az Önkormányzat a legnagyobb abai ingatlantulajdonos. 
Az ingatlanok egy része nem kapcsolódik közvetlenül a 
napi tevékenységhez. Így ezekkel a vagyontárgyakkal kü-
lön kell foglalkozni, mivel lehetőséget jelentenek különbö-
ző fejlesztésekhez.
Az Önkormányzat fontos ingatlanokat vásárolt meg az 
elmúlt időszakban. Ezek olyan ingatlanok, amelyek a ké-
sőbbi fejlesztésekhez szükségesek. Így megvásárolta a 
Penny áruház építéséhez azóta már tovább is értékesített 
területet. Ennek az ingatlannak a megvásárlása fontos lé-
pés volt, hogy az áruház fel tudjon épülni Abán. Ezen túl 
az Önkormányzat az Óvoda mellett évek alatt felvásárolta 
az ott levő üres, beépítettlen területet. Ott mostanra több 
mint 1 hektár terület áll a rendelkezésre. Ide kerülne a ta-
nuszoda. Ennek a tervezése elindult, a megvalósíthatósá-
gi tanulmány elkészült. A gazdasági helyzet változásával 
azonban az állami tanuszoda építési programot egyelőre 
felfüggesztették.

Rendeztük több bizonytalan jogi helyzetű önkormányzati 
ingatlan helyzetét is. Ezek közül kiemelendő a „Plihál-ház”. 
Ennek a tulajdonjogát 13 év után (!!!) 2020 végén kapta 
meg az Önkormányzat, az új vezetésnek sikerült lezárni az 
évtizede húzódó eljárást. Ez a nagy területű, kimondottan 
jó helyen levő ingatlan jól hasznosítható lesz az önkor-
mányzati üzemeltetési tevékenység során.

Az ingatlan vagyon egy része inkább teher, mint lehető-
ség. A kisebb területű, rossz helyen levő vagy közös tulaj-
donban levő, fejlesztési célokra nem használható ingatla-
nokat az Önkormányzat folyamatosan értékesíti, ha van 
érdeklődő azokra. 
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Az értékesebb ingatlanok közül két ingatlant adott el az 
Önkormányzat. A Vörösmarty utcában levő négylakásos 
épületben a társasházzá alakítás után egy lakás került érté-
kesítésre. Az ebből befolyt pénzből rendezni lehet az épü-
let külső helyreállítását.
A korábbi fogorvosi rendelő épülete amiatt vált felesleges-
sé, mert a fogorvos új helyre költözött, az idő közben az 
Önkormányzat közvetlen tulajdonába került ingatlanrész-
be, a szakrendelő épületébe. Az üres épület lakás funkciót 
kaphatott volna ugyan, de az ehhez kapcsolódó átalakítási 
költségekből a négylakásos épületben levő lakások felújí-
tása is elvégezhető. Így a négylakásos épületben kerülnek 
kialakításara szolgálati vagy bérlakásnak használható laká-
sok és a fogorvosi rendelő épülete értékesítésre került. 
Az önkormányzati vezetés ezentúl semmiféle további je-
lentős ingatlanértékesítést nem végzett és nem is tervez. 
Az ingatlanértékestésből befolyó pénzt a meglevő ingat-
lan vagyon felújítására költi az önkormányzat. Az önkor-
mányzati vagyon értéke jelentősen növekedett az elmúlt 
időszakban. 

Megújuló közterületek
Rendezett környezet az, ami egy kisvároshoz illik. Ezen a 
területen is jelentős előrelépések történtek az elmúlt évek-
ben. Mert Aba épül, szépül!

Szent István előkerült a bokrok mögül

A Millennium évében egy szép, reprezentatív Szent István 
szoborral gazdagodott Aba. Sajnos az aztán eltelt 20 év-
ben nem kapta meg azt a figyelmet államalapító királyunk, 
mint amit megérdemelt volna. A környezetébe telepített 
bokrok, örökzöldek annyira megnőttek, hogy lényegében 
láthatatlanná tették a királyt. A bokrok, a fekvő tuja gyö-
kérzete megemelte a térkövet. Az elvadult részt nem a 
céljainak megfelelően használták, szeméttel és még egyéb 

nem oda való dologgal volt tele. A nem méltó emberi cse-
lekedeteket ne is emlegessük, ami a király mellett, mögött 
történt.
A megnőtt, elvadult bokrokat, fekvő tujákat kivágtuk. Így 
újra láthatóvá vált Szent István szobra. A szoborhoz veze-
tő térköves bejáró két oldalán virágágyást alakítottunk ki, 
majd rózsafák kerültek bele. A szobor környezetét újra fü-
vesítettük.
Az abai szelfi pontnak nagyszerű hátteret nyújt a Szent Ist-
ván szobor megújult környezete. A rózsák virágzása szívet 
melengető, szép látvány.
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Megújult a posta környezete

A posta épülete és a környezete nem az Önkormányzat 
tulajdona. A Magyar Posta sajnos nem bánt a területtel jó 
gazda módjára. A település közepén rendezetlenség, ápo-
latlan udvar, bokrokkal, gazzal benőtt rozsdás kerítés fo-
gadta a lakosokat és az Abára érkezőket. A Postával történt 
egyeztetés alapján egyértelmű volt, hogy a részükről még 
szándék sincs a terület rendezésére. Emiatt a képviselő-tes-
tület úgy döntött, hogy a Magyar Posta engedélyével, de 
saját forrásból rendbe rakja a területet.
Így lebontottuk a régi kerítést, kitakarítottuk a kerítés vo-
nalát és az udvart. Új festést kaptak a kerítésoszlopok, új 
festést kapott a Rákóczi utca felőli épített kerítés is. A lefes-
tett oszlopokra új kerítésdrót került. A posta előtti parkolót 
zúzott kővel felfrissítettük, elrendeztük. A fejlesztés ered-
ményeként eltűnt egy rendezetlen szégyenfoltja a telepü-
lésünknek. 

Élettel telik meg 
a Közösségi 
Ház környéke 
Közösségi Ház volt a neve már 2019-ben is, csak a közös-
ségek hiányoztak belőle. Ne csodálkozzunk ezen, hiszen 
egyszerűen a település szégyene volt, ahogyan az épület 
és a környéke kinézett. A 70’-es évek elején készült össze-
vissza töredezett beton bejárótól szétrohadt, életveszélyes 
fajátékokon keresztül a zsiráfnak kifestett villanyoszlopig 
minden volt arrafelé. Ezt a méltatlan állapotot szüntettük 
meg két év alatt a folyamatos fejlesztésekkel. 

Pihenő park a Közösségi Ház előtt

Részben pályázatból, ezúton is köszönet ezért a horgá-
szoknak, részbe jelentős önkormányzati önerővel elkészült 
az új, térkövezett feljáró. Megszüntettük a lépcsőket, így 
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babakocsival, elektromos kocsival, bringával egyszerűb-
ben megközelíthető. Épült egy szép filagória, ami alatt már 
többször volt rendezvény. Kerültek padok is a területre, így 
le lehet ülni, meg lehet pihenni. Fákat, örökzöldeket és vi-
rágokat ültettünk.
Aztán jött a következő ütemben a Fórum teraszának a 
rendbetétele. Ez egyfajta szabadtéri színpad most már. 
Előtte lett egy térkövezett rendezvénytér. A betonlábazat-
ra deszka ülőkék kerültek. Így megsokszorozódott az ülő 
alkalmatosság arrafelé. És persze virág minden mennyiség-
ben.

A gyakorlati kert funkcióváltása

A korábbi iskolai gyakorlókertet az általános iskola vissza-
adta az Önkormányzatnak, mivel azt már nem használták. 

Abban az esetben, ha mégis újraindítanák ezt a fajta gya-
korlati oktatást, az önkormányzat biztosít számukra új he-
lyet.
A gyakorlati kert helyén, „A Kert” elnevezéssel, közösségi-
rendezvény helyet alakított ki pályázat nélkül, saját forrás-
ból az Önkormányzat. Ennek az a célja, hogy családi, baráti, 
közösségi eseményekhez adjon helyet, ha a településen 
élő lakos igényli azt. Ez a hely jelképes összegért – alkal-
manként 3000,- forint – kibérelhető. Itt rendelkezésre áll 
egy konyha, mosdók és egy 60 nm alapterületű fedett te-
rasz, padok, asztalok a rendezvények lebonyolításához. A 
hely adottságai alkalmasak arra, hogy ott születésnapot, 
évfordulókat, ballagási rendezvényt, baráti összejövetelt 
megtarthasson: szigorúan csak a helyi, abai, bodakajtori, 
belsőbárándi lakos vagy közösség, anélkül, hogy jelen-
tősen zavarná a település életét. A főzést helyben meg 
tudják oldani, az italokat oda tudják vinni, így biztosan 
olcsóbban lehet eseményt szervezni, mintha étterembe 
mennének. Nem helyi lakos vagy szervezet kérésére a he-
lyet nem adhatja ki a Közösségi Ház. 

Többfunkciós rendezvénysátor

Az önkormányzat rendelkezik egy 200 nm alapterületű 
rendezvénysátorral. Ez az önkormányzati rendezvények le-
bonyolításán túl további események helyszínéül is szolgál-
hat. Így működhet itt termelői piac, ingyenesen az abai ter-
melők számára. Lehet itt kacatvásárt, bolhapiacot is tartani.
A rendezvénysátor alkalmas lesz a későbbiekben arra is, 
hogy ott a régi hagyományokat felelevenítve sátras lako-
dalmakat tartsanak. A már meglevő közösségi rendezvény 
hely alkalmas helyszín a lakodalmas főzésre. E mellé már 
csak egy újabb mosdót kell építeni, hogy kiszolgálja az 
eseményeket. Erre is rendelkezésre állnak a források, egy 
megnyert pályázatból ez is hamarosan felépül.
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Kutyafuttató, futókör, bringapálya

A Közösségi Ház mögötti elburjánzott cserjés, fás, bokros 
területen kitisztítottuk az erdőt, ahova új funkciók kerültek. 
Így kialakítottunk egy kutyafuttatót, hogy legyen a házi 
kedvenceknek és gazdáiknak is találkozó helye.
Az erdőbe megépítettünk egy zúzott köves erdei futókört. 
Ehhez kialakításra került egy parkoló, valamint pad is került 

a bejáratához.
A terület szélére a kerékpáros gyerekek számára alakítot-
tunk ki egy földből készült akadály- és ugrató pályát. Ezek 
a fejlesztések önerőből készültek, minimális anyagi ráfor-
dítással. Később, ha van rá igény, akkor pályázati forrásból 
továbbfejleszthetőek.
A Közösségi Ház lassan megtelik élettel. Ehhez nagyon fon-
tos, hogy az épület maga jelen legyen az emberek gon-
dolkodásában. Emiatt a kisebb szabadtéri rendezvényeket 
már a Ház körül tartjuk. Adott ehhez most már minden. 
És még vannak ötletek a fejlesztésre. Kicsi pénzből olyan 
dolgok valósulnak meg a közeli jövőben, ami egyértelmű-
en továbberősíti, hogy az emberek magukénak érezzék a 
Közösségi Házat és a környezetét. 

Kényelmesebb 
közlekedés
Manapság a mindennapi életnek része az utazás, mind 
tömegközlekedéssel, mind autóval. Aba falusias telepü-
lés, így a kerékpárhasználat általános a lakosság részéről. 
A közlekedési kérdésekre, a jobb és kényelmesebb feltéte-
lek megteremtésére komoly figyelmet fordított a képvise-
lő-testület. 

Biztonságos kerékpártárolás

Kerékpárral nagyon sokan közlekednek. Több jelzés ér-
kezett az önkormányzati vezetéshez, hogy a kerékpárok 
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tárolása nem megfelelően megoldott. Így pályázati for-
rásból a három legforgalmasabb buszmegállóba fedett, 
megvilágított és kamerával megfigyelt kerékpártároló ke-
rült. A három tárolóba egyszerre 80 kerékpár helyezhető 
el. A fejlesztés sikerét mutatja, hogy időnként már ez az 
elején túlzónak tűnő kapacitás is kevésnek bizonyul egyes 
tárolókban. Az emberek talán emiatt többet használják a 
kerékpárjukat, kényelmesebben, gyorsabban érik így el a 
buszmegállókat és biztonságban is tudhatják a kerékpár-
jukat.

Parkolófejlesztések

Az autó használat is teljesen általános a településen. Ez 
magával hozza azt is, hogy a gépkocsik parkolásához is 
több, megfelelőbb helyre van szükség. Emiatt alakított ki 
olcsón parkolóhelyeket az önkormányzat. Így sikerült ren-
dezni a református templom, a Fórum étterem mögötti, a 
Közösségi Ház melletti területen a parkolást. A nagyobb 

forgalmú fő utcai üzletek, pékség, húsbolt, virágbolt előtt 
is az önkormányzat alakította ki a kulturált parkolókat. Ezek 
a fejlesztések a vállalkozók érdekét is szolgálják ugyan, de a 
lakosság számára teszik kényelmesebbé a közlekedést.

Buszvárók

Az autóbuszos közlekedés jelentősen átalakult a Kossuth 
utca-Bodakajtor irányban. Ez azt is jelenti, hogy ezen a 
vonalon nagyságrendekkel megnőtt az utas forgalom. A 
lakosság jogos elvárása volt, hogy a buszmegállókba ke-
rüljenek fedett buszvárók. Ezeket – négy buszmegállóban 
- pályázat nélkül, saját erőből készítette el az Önkormány-
zat.

Meghosszabbított autóbusz útvonal

Bodakajtor-Felsőszentiván településrész elhelyezkedése, 
az oda és onnan Abára vezető út alkalmas arra, hogy az 
autóbuszos tömegközlekedés útvonalába bekapcsolható 
legyen. Az egyeztetésektől sajnos elzárkózott a Volán. Így 
a céget megkerülve közvetlen szakminisztériumi támo-
gatással sikerült 2021 áprilisában megváltoztatni a buszok 
útvonalát. A módosított útvonal közvetlenül bekapcsolta 
Bodakajtort és a Kossuth utcát a tömegközlekedésbe. Ez-
zel sok időt megtakarítva a lakosoknak és egyértelműen 
kényelmesebbé téve a közlekedést. A nehéz kezdet után 
már megváltozott a Volán hozzáállása is az ügyhöz, látva 
az utasszámot és a pozitív visszajelzéseket. Könnyebben 
tudta az Önkormányzat évről évre növeltetni az arra köz-
lekedő járatok számát. Ennek köszönhetően mostanra már 
nem csak a munkanapokon, de a hétvégéken is autóbu-
szok járnak ezen az útvonalon.
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Útépítések

Az önkormányzati vezetés számára az egyik legnehezebb 
megörökölt települési probléma az utak állapota volt. Ezt 
okkal emlegette fel a lakosság. 2019 előtt 10 éven keresz-
tül egy méter új út sem épült Abán. Az útépítés ráadásul 
az egyik legdrágább fejlesztési terület. Az elmúlt években 
volt pályázati lehetőség útépítésre. Ezek összege azonban 
nem volt akkora, hogy az összes utcára elegendő pénzt le-
hessen kapni. 
Az önkormányzati vezetés úgy alakította ki a pályázati stra-
tégiát, hogy a nagyobb forgalmú, hosszú gyűjtő utcákat 
meleg aszfaltos technológiával tegye rendbe. Így teljes 
hosszában pályázatból leaszfaltoztatta a Petőfi, a Dózsa, a 
Vörösmarty és a Bercsényi utcákat. A mentőállomás kör-
nyéke is aszfaltos burkolatot kapott, biztosítva a mentő 

gyors indulását.
A kisebb forgalmú, összekötő utcák szilárd burkolatúvá 
tétele is megkezdődött. Az ún. tört aszfaltos technológiá-
val elkészült a Kastélykert, Zrínyi, a Vak Bottyán, Kölcsey, az 
Esze Tamás és a Diófa utca. Májustól újabb kis utcák kapnak 
ugyanilyen burkolatot. Így a ciklus végére az utcák döntő 
többsége már szilárd burkolatú lesz. A munka folytatásával 
néhány éven belül minden utca, kicsi és nagy egyaránt, szi-
lárd burkolatúvá válik.
Az aszfaltozás mellett a zúzott köves utcákra is figyelmet 
fordított az Önkormányzat. Megfelelő gépek vásárlásával 
megteremtődtek az olcsó, saját kivitelezésű karbantartás 
feltételei. A zúzott köves utcák karbantartását rendszere-
sen végzi az Önkormányzat. Ez magával hozta azt is, hogy 
általában jobban járhatóak lettek ezek az utcák is.
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Gyerekbarát 
önkormányzat
A képviselő-testület két társadalmi csoportra kiemelt fi-
gyelemmel volt a munkája során. Az időskorúak mellett a 
gyermeket nevelő családok speciális igényeire is tekintet-
tel születtek meg a döntések a különböző fejlesztésekről. A 
cél az volt, hogy könnyítsünk a szülők terhein, hogy bizton-
ságos, szép, rendezett helyek kötődjenek a gyermek-
nevelés egyes pillanataihoz. 

Változások az óvoda működésében

A pedagógus bérrendezés érintette az óvónőket is. A tör-
vény meghatározott egy minimális bért, amit az óvónők-
nek meg kell kapniuk. Az Önkormányzat ezt a törvényi mi-
nimum összeget jelentősen meghaladó béremelést adott 
az óvónőknek. Így az óvónői átlagbér 639 ezer forint lett 
2024 januárjától. 
A képviselő-testület megszüntette azt a gyakorlatot, ami 
miatt a szülőknek kellett tisztasági csomagot adni a gye-
rekek napi ellátásához. Ezt mostanra már az óvoda költ-
ségvetéséből finanszírozzák, anyagilag tehermentesítve a 
szülőket.
Az óvodai foglalkozásokhoz, szintén szakítva a korábbi 
helytelen gyakorlattal, csoport szinten biztosít segéd- és 
kreatív anyagokat az Önkormányzat.
Ütemezetten zajlik a csoportok belső berendezési tárgyai-
nak, játékainak cseréje, frissítése a munkatársak igényeinek 
figyelembevételével. 
Fakultatív fejlesztő foglalkozásokon vehetnek részt a gye-

rekek. Így van mozgásterápia, néptánc és indult rendszeres 
(!) gyermekfoci. A fakultatív foglalkozások megszervezését 
az abban munkát végző óvodai munkatársaknak külön el-
ismeri az Önkormányzat. 
Az önkormányzati vezetés kimondottan buzdítja, támo-
gatja a munkatársakat, hogy tanuljanak, képezzék magu-
kat. A cél az, hogy minél több helybeli képzett munkatársa 
legyen az óvodában és ezzel hosszú távon is biztosított 
legyen a működés. 
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Új játszóterek mindhárom 
településrészen 

A szülők részéről kimondott kérés volt, hogy létesüljön 
új, modern játszótér Abán. Bodakajtor-Felsőszentivánon 
korábban nem volt játszótér. Belsőbárándon a település-
től távolabb, egy árnyék nélküli területen volt egy nagyon 
rossz adottságú játszótér.
Abán a Szent István tér egy részének a felújításával hozta 
létre az Önkormányzat az új játszóteret. Ez adottságaiban 
alkalmas arra, hogy ott kisebb gyermekprogramokra is sor 
kerüljön. Új, modern játékok kerültek a területre, az árnyas 
fák alá és kerítés veszi körbe a játszóteret. Így nem kell attól 
tartani, hogy a kisgyermeket elüti egy autó. 
Bodakajtoron szintén központi részre, a labdarúgó pálya mel-
lé került a játszótér, itt is biztosított az árnyékos környezet. 
Belsőbárándon a rossz állapotú régi játszótér egyes hasz-
nálható játékait áttelepítette az Önkormányzat a Művelő-
dési Ház előtti védett, árnyékos területre és régi játékok 
mellé újak is kerültek.
Mostanra mindhárom település részen van megfelelő szín-
vonalú, biztonságos játszótér a gyerekeknek.

KRESZ park a gyermekek biztonságos 
közlekedéséért 

A közlekedés az elmúlt évtizedekben átalakult, sokkal több 
az autó, sokkal több a veszély. Így fontos, hogy a gyerme-
kek megtanulják a biztonságos közúti közlekedés alapjait. 
Emiatt hozta létre az Önkormányzat - kimondottan a gye-
rekek oktatását segítendő - a KRESZ parkot a Szent István 
téren. A park létrehozásával folytatódott a terület megújí-
tása. Így a környék a sportpályával, fitnesz parkkal és a ját-
szótérrel együtt kisebb gyermekparadicsom lett. 
Látható fejlődés, Aba! Mert Aba épül, szépül!
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Gyermekprogramok 

A közösségi események megszervezésekor külön figyel-
met fordít az Önkormányzat a gyermekes családok és a 
kisgyermekek igényeire. Így kimondottan nekik is szervez 
programokat éven át a Közösségi Ház. A húsvéti ünnep-
körhöz kapcsolódó esemény mellett voltak mini gyerekna-
pok, tökfaragás, mesemaraton. Az Aba Napok programjá-
ba is több, gyerekeknek érdekes programelem várható. 
Nem csak a programokkal, hanem egyéb módon is ked-
veskedik az Önkormányzat a gyerekeknek. Előkerül a ren-
dezvényeken a települési cukorágyú, pattogatott kukori-
cát készítő gép, és a hot-dog főző, lángossütő a gyerekek 
és szüleinek nagy örömére!

Célzott anyagi támogatások a gyermeket 
nevelő családoknak

A nehéz gazdasági helyzet, ami körülveszi az embereket, 
különösen érinti a gyermeket nevelő családokat. Emiatt 
a képviselő-testület két olyan támogatási formát is beve-
zetett, ami az óvodás és iskolás korú gyermekeket nevelő 
családokat segíti. Az óvoda- és iskolakezdési támogatást 
2021-ben vezette be az újonnan megválasztott önkor-
mányzati vezetés, ilyen támogatás korábban Abán nem 
volt. Ugyanígy új támogatási forma a gyermeket nevelők 
természetbeni támogatása. Ez utóbbi szükségességét jól 
mutatja, hogy több, mint 200 gyermekhez kapcsolódóan 
kérelmezték a támogatást.

Megújuló óvoda és bölcsőde épület 

Az óvoda felújítása és a bölcsődei csoport építése még az 
önkormányzati választás előtt megkezdődött és a forrást 
fel is használták a választásig. Az új önkormányzatra a ha-
tósági engedélyek megszerzése maradt. Csak ehhez közel 
10 millió forintot kellett már az új önkormányzati vezetés-
nek előteremteni, az akkori nagyon nehéz, csődközeli hely-
zetben, mert a felújítás nem terjedt ki fontos problémák 
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megoldására. 2020 őszén végre megnyílhatott a  bölcső-
de, amely azóta is népszerű szolgáltatás. Az elmúlt évek-
ben, a nagy összeget felemésztő választások előtti felújí-
tás ellenére, további komoly műszaki problémákat kellett 
megoldani. Így kazáncserékre került sor, fűtés átalakításra, 
esővíz elvezető csatornarendszer cserére és szennyvízcsa-
torna rákötésre. Közel két évbe telt, mire az óvoda udva-

ráról és a különböző tárolókból kitakarításra került az ott 
évtizedek alatt felgyűlt szemét, lom. Mostanra sokkal biz-
tonságosabb és rendezettebb lett az óvoda környezete. Új 
játékokkal bővült a játszóudvar, megkezdődött a bútorzat 
ütemezett cseréje is. 

Erősebb szociális háló
2019-ben a jelenlegi városvezetés olyan szociális juttatási 
rendszert örökölt, amely a kor követelményeinek már nem 
felelt meg. A szociális támogatások rendszerét jelentősen 
felülvizsgálta és új elemekkel bővítette a képviselő-testü-
let. Mostanra már valós segítséget tud adni az Önkormány-
zat a nehéz helyzetbe került abai lakosoknak. 

A megújuló szociális juttatási rendszer kidolgozásával az 
önkormányzati vezetés a Szociális, Oktatási, Kulturális és 
Társadalmi Kapcsolatok Bizottságát és annak elnökét bízta 
meg. A modern kor követelményeinek mostanra minden 
tekintetben megfelelő szociális juttatási rendszer beveze-
téséhez több lépcsőn keresztül jutottunk el. Erős alapokat 
sikerült letenni és már az elmúlt évek változásai is láthatók, 
érezhető segítséget nyújtanak a lakosság számára anélkül, 
hogy a város költségvetését szélsőséges módon megter-
helnék. A következő önkormányzati ciklusban ezekre az 
alapokra építkezve biztosan tudunk tovább haladni abba 
az irányba, hogy az abai szociális rendszer kiemelkedő le-
gyen, nem csak vármegyeileg, hanem országosan is.
Komoly előrelépés volt az is, hogy jelentősen egyszerűsö-
dött a szociális terület adminisztrációja. 2021-től kezdve az 
összes települési támogatás egyetlen űrlapon igényelhető.
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Új támogatási elemek kerültük 
bevezetésre a pénzbeli és természetbeni 
ellátások között 

A gyógyszertámogatás juttatási összegei a bevezetése óta 
többször emelkedtek, illetve az érintetettek köre is több-
ször bővítve lett. A gyógyszertámogatás összege jelenleg 
legfeljebb 15.000 Ft lehet a rendeletben meghatározott 
feltételeknek megfelelő igénylő esetében. Ezen kívül, a 
rendszeres gyógyszertámogatás összege azon lakosok 
esetében, akinek a havi rendszeres krónikus betegségéhez 
kapcsolódó igazolt gyógyszerköltsége az egy főre eső jö-
vedelem 40 %-át meghaladja, akár havi 35.000 Ft összeg-
ben is megállapítható. 
Szintén új elemként jelent meg két támogatási forma, az 
idősek- és a gyermeket nevelők természetbeni támoga-
tása. A képviselő-testület évente egyszeri, vissza nem té-
rítendő természetbeni támogatást nyújt az érintetteknek. 
A természetbeni támogatás mértéke a gyermeket ne-
velők támogatásánál gyermekenként 10.000 Ft, maximum 
30.000 Ft családonként. 2023 -ban, 96 abai családban, 195 
gyermek után kaptak támogatást az igénylők. Ez a termé-
szetbeni támogatási forma az abai gyermekek és gyerme-
ket nevelő családok közel negyedét érintette. Az idősek tá-
mogatása esetén a rendeletben foglalt jövedelem határok 
szerint 10.000 Ft vagy 5000 Ft értékű élelmiszercsomagot 
jelentett a támogatás. 2023 tavaszán 201 nyugdíjas korú 
élt a lehetőséggel. Ez a településen élő 65 évnél idősebb 
lakosság egyharmada volt.
Maradva az iskolás és óvodás gyermekeket nevelőknél, új 
támogatásként lett bevezetve a tanévkezdési támogatás. 
Az iskolakezdési támogatás 2020 óta elérhető Abán, annak 
érdekében, hogy segítse a településen élő családokat az 

iskolakezdés okozta anyagi nehézségek leküzdésében. A 
bevezetés óta a képviselő-testület többször változtatott a 
támogatási forma paraméterein, annak érdekében, hogy 
többen és magasabb támogatásban részesüljenek. 2023-
ban minden addiginál magasabb összeget kaphattak az 
igénylők, hála a takarékos gazdálkodásnak és a megemel-
kedett adóbevételeknek. Ez óvodás gyermekek esetében 
gyermekenként 15.000 Ft, iskolás gyermekek esetében 
gyermekenként 20.000 Ft támogatási összeget jelentett. 
Ez azt jelentette, hogy egy háromgyermekes család, ahol 
minden gyermek iskolába járt, összesen 60.000 Ft támoga-
tást kapott, ha minden jogszabályi feltétel adott megfelelő 
volt. A szociális bizottság 134 iskolás és 45 óvodás gyer-
mekre vonatkozó kérelmet bírált el és támogatott egy-
hangúan. Ez összesen 85 családnak jelentett segítséget a 
településen. 

Emelkedő összegek a régebbi 
támogatási formáknál

Természetesen a 2019-ben már meglévő juttatási formákat 
is megtartotta a képviselő-testület és szinte minden évben 
sikerült több támogatási formán pozitív változtatásokat 
eszközölni. Szinte minden szociális elem támogatási össze-
ge jelentősen nőtt az elmúlt években és sikerült az eset-
leges igénylők körét is megnövelni, a jövedelemhatárok 
emelésével. Néhány példa: Gyermekszületési támogatás a 
kétszeresére nőtt 2019-hez képest. Az átmeneti települé-
si támogatás adható, maximális összege a négyszeresére 
nőtt. Bekerült a rendeletbe a különösen méltányolható, 
rendkívüli élethelyzetben adható támogatás, amely jelen-
leg 200.000 Ft. Így lehetősége van az önkormányzatnak 
gyors segítséget nyújtania, például egy lakástűz vagy ele-
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mi kár esetén az érintetteknek. Erre többször is volt példa 
(sajnos) az elmúlt években. A lakásfenntartási települési tá-
mogatás összegei is több mint a háromszorosára nőttek. E 
mellett, jelentősen tágítottuk a lehetséges igénylők körét. 
Hasonlóképpen pozitívak voltak a változások a temetési 
segély esetében is. 

További segítségnyújtás élethelyzethez, 
szociális helyzethez kapcsolódóan.

A Bursa Hungarica ösztöndíj összege, amellyel a települé-
sen élő, a felsőoktatásban tanuló hallgatókat támogatja az 
önkormányzat havi rendszerességgel, több mint négysze-
resére nőtt az elmúlt években.   
Az állami Gondosóra program, amely keretében az igény-
lést beadó 65 év feletti lakosok egy egyszerűen használha-
tó jelzőkészüléket kaptak tartós használatba. Itt szervezési, 
kommunikációs feladatokat látott el az Önkormányzat. 
A 2020-ban az országos médiákból is ismert tragikus ügy 
miatt, az országban az elsők között döntött úgy a város ve-
zetése, hogy EpiPen injekciókat szerez be az önkormányzat 
saját költségén és osztja szét azokat a város közintézmé-
nyei között. Az EpiPen injekciókat súlyos, allergiás reakci-
ók előfordulása esetén kell alkalmazni, a beteg életének 
megmentése érdekében. Ilyen reakciót kiválthat étel, ro-
varcsípés vagy más anyag, amivel az arra érzékeny ember 
valamilyen módon érintkezik. Az EpiPenek lejárati ideje 1 
év, ezért az Önkormányzat minden évben gondoskodik 
az injekciók beszerzéséről és szétosztásáról a közintézmé-
nyekben. 
Szintén sikeres program volt, Aba Város Önkormányzata 
és a CYEB együttműködése, amely keretében több lakos 
vehetett át LED fényforrásokat a háztartásuk villanyáram 

számlájának csökkentése érdekében. Csak az első körben, 
153 sikeres abai pályázat futott be a programba és ez a 
szám azóta csak nőtt.
Jelentős előrelépés, hogy az Önkormányzat rendelkezik 
több olyan ingatlannal is, ahol szociális alapon tud elszállá-
solni lakosokat, kedvező feltételekkel. Jelenleg három ilyen 
lakott ingatlanja van a településnek. Ezeken kívül folyamat-
ban van egy olyan lakás átvétele, amely alkalmas akár csa-
ládok átmeneti elszállásolására is. Ez az ingatlan nem lesz 
tartósan bérbe adva, hanem krízis szállásként fog működni.
Az önkormányzati vezetés folyamatosan, hatékonyan mű-
ködik együtt a család- és gyermekjóléti szolgálat képvise-
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lőivel, ennek szép példája a napi operatív feladatokon túl, 
a minden évben megrendezett Abai Erzsébet Tábor támo-
gatása, amely 2023-ban 60 gyermek részvételével zajlott a 
család- és gyermekjóléti szolgálat szervezésében.

Az eredmények és a pozitív változások egyértelműek a szo-
ciális területen. Aba a jelenleg felépített szociális rendszer-
rel a vármegye egyik kiemelkedő településévé vált. Olyan 
várossá, ahol a segítségre szoruló emberek mindig kapnak 
megoldást a problémáikra, amennyiben kérik a segítséget. 
Az elmúlt évben az Önkormányzat több mint 400 abai, 
belsőbárándi, bodakajtor-felsőszentiváni lakost támoga-
tott valamilyen szociális ügyben. A lakosok a visszajelzések 
alapján bizalommal fordulnak az Önkormányzathoz szoci-
ális kérdésekkel, problémákkal és ez az egyik legnagyobb 
eredménye az elmúlt öt évnek a fentieken túl is. 

Megerősített 
egészségügy
Az egészségügyi ellátás nagyon érzékeny ügy, hiszen az 
életünk minőségéről szól. Emiatt kiemelt figyelemmel fog-
lalkozott Aba Város Képviselő-testülete ezzel a területtel. A 
cél az volt, hogy a lakosság megkapja a legjobb ellátást, 
a legkényelmesebben, mindent, ami elérhető az Önkor-
mányzat számára. 

Egészségház – Minden egy helyen! 

A településen korábban három külön helyen volt elérhető 
a háziorvosi, a fogorvosi ellátás és a szakrendelések. A szak-

rendelőnek helyet adó épület adottságai lehetővé tették, 
hogy egy helyre kerüljön minden egészségügyi ellátás. 
Így a szakrendelő épületében működik a védőnői szolgá-
lat, a fogorvosi rendelő, a háziorvosi rendelők. Az épület 
így új funkciót és ezzel új elnevezést kapott. Abán már az 
Egészségházba járhatnak a gyógyulást kereső lakosok. Az 
egészségház-koncepcióval kapcsolatosan közvetlen írásos 
konzultációt indított a képviselő-testület. Ez megerősítet-
te, hogy a háziorvosi rendeléseknek a szakrendelő épüle-
tében a helye, ezt szeretné a lakosság. 

Nem csak modern, de szép is az új abai 
fogorvosi rendelő! 

A település korábbi háziorvosának praxisát egy fiatal fog-
orvos vásárolta meg az örökösöktől. Az önkormányzati ve-
zetés értékelte a fiatalos lendületet és azt, hogy doktor úr 
hosszú távra tervez Abán. Így doktor úrnak felajánlotta az 
Önkormányzat, hogy a fogorvosi rendelő költözzön be a 
szakrendelő egy külön bejáratú részébe. Cserébe azt kérte 
az Önkormányzat, hogy a rendelő kiépítését doktor úr saját 
maga finanszírozza, beleértve az új fogorvosi kezelő széket 
is. Az együttműködés nagyon jó a praxis tulajdonos doktor 
úrral, és a kezeléseket végző doktornővel. Ennek köszön-
hetően kimondottan szép, kulturált környezetben tudja a 
pácienseit ellátni. 
A fogorvosi praxis két települést szolgál ki. Aba mellett a 
Sárkeresztúri betegek is ide járnak. Aba azonban egyedül 
viseli a terheket, amelyek a fogorvosi praxishoz kapcsolód-
nak, Sárkeresztúr önkormányzata többszöri kérés ellenére 
sem járul hozzá a terhek viseléséhez. Így Aba Város Ön-
kormányzata a sárkeresztúri lakosokat is támogatja azzal, 
hogy egy szép, modern fogorvosi rendelő alapfeltételeit 
teremtette meg.
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Megvédtük a szakrendelőt!

Az abai szakrendelő a csőd szélén állt 2019-ben, az ön-
kormányzati választás idején. Az akkori vezetés nehezen 
boldogult az adósságokkal és a szakmai kihívásokkal. A 
munkatársak anyagi megbecsülése alacsony volt, az in-
tézmény működésében komoly kihívások voltak. Nagyon 
gyorsan kiderült, hogy az akkor Aba 76%-os tulajdonában 
és még 8 környékbeli önkormányzat közös tulajdonában 
levő intézmény fenntartása kizárólag Aba számára fontos. 
A tulajdonostársak, a környező települések polgármesterei 
részéről egyértelmű szándék volt a szakrendelő ellehetet-
lenítése. Elzárkóztak mindentől, ami a szakrendelő anyagi 
helyzetének rendezését szolgálta volna. Kizárólag Aba tett 
a szakrendelőbe pénzt a 2017. évi nyitás óta. Volt olyan 
polgármester, aki egyértelműen jelezte, hogy inkább fize-
tős magán egészségügyi intézményként tudja elképzelni 
az abai szakrendelőt. Sajnálatos, hogy a környékbeli pol-
gármestereket Abán élő emberek is támogatták, támogat-
ják a szándékaikban. 
A nagy nyilvánosságot kapott konfliktus után Aba Város 
Önkormányzata 2021-ben megvásárolta a többi önkor-
mányzat tulajdonrészét és lett egyedüli tulajdonosa a 
szakrendelőnek. Ezzel megnyílt a lehetőség a szakrendelő 
újjászervezésére, megerősítésére.
Az intézmény igazgatója elrendezte, hogy az abai szakren-
delő is bekerüljön az állami bértámogatási rendszerbe. Ez-
zel rendeződött a munkatársak, az asszisztencia és a szak-
rendelő vezetésének anyagi megbecsülése is. Mostanra a 
jogszabály által előírt bérezése van az asszisztenseknek és 
a szakrendelő vezetőjének, úgy, hogy ez nem jelent több-
let terhet az Önkormányzatnak. A magasabb bért az állami 
támogatásból fizetik. 
Újra meg tudtak nyitni szakrendeléseket, elkezdett nőni 
a betegforgalom. Ez többletbevételt is hozott magával. A 

2023-as évben már kiugróan jelentős forgalomnövekedés 
- éves szinten 32%-kal több kezelés - volt a szakrendelő-
ben. Ennek köszönhetően a 2023-as évben, a jelentősen 
magasabb energiaárak ellenére (!!!), kevesebb pénzügyi tá-
mogatást kellett az Önkormányzatnak adni a szakrendelő-
höz, mint korábban.
Az abai szakrendelő szakmai híre, a betegek elégedettsége 
messze jobb, mint korábban volt. Talán jól mutatja, hogy 
Székesfehérvár lett az a település, ahonnan a negyedik leg-
több beteg érkezik. Természetesen Aba áll az első helyen! 
Az abai emberek 8300  ellátást vettek igénybe 2023-ban. 
Ennyi esetben nem kellett Fehérvárra utazni az orvosi vizs-
gálat, kezelés miatt!
Sajnos Csősz kivételével a környékbeli polgármesterek – 
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sikertelenül – még 2023 nyarán is azon dolgoztak, hogy 
megnehezítsék a szakrendelő működését. Pedig a kör-
nyékbeli települések lakosainak fontos a szakrendelő. Aba 
nem hagyja magát! Az önkormányzati vezetés továbbra is 
megvédi a szakrendelőt.
Az önkormányzati vezetés köszöni a szakrendelő munka-
társainak, orvosainak és a szakrendelő vezetésének a ma-
gas színvonalú, eredményes munkát és az egyértelmű kiál-
lásukat a szakrendelő mellett.

Bővülő egészségügyi géppark!

Az orvoslásban sokféle gépet, diagnosztikai berendezést 
használnak. Ezek megfelelő színvonalú működése, egyál-
talán a megléte feltétele a gyógyításnak.
Az abai szakrendelőben használt szívultrahanggép cserére 
szorult, mert egy nagyon régi használt gépet vásároltak a 
korábbi vezetés idején a szakrendelő indulásakor. A gépet 
az összefogás szép példájaként lakossági és céges adomá-
nyokból tudta a szakrendelő megvásárolni. Jelzés értékű, 
hogy egyedül a sárszentágotai önkormányzat járult hozzá 
a gép megvásárlásához 100 ezer forinttal. A többi önkor-
mányzat még ennyivel sem segítette a gép beszerzését, 
annak ellenére, hogy a települési lakosaik is Abára járnak 
gyógyulást keresve.
A fogorvosi ellátáshoz napjainkban elengedhetetlen egy 
jó fogászati röntgen gép. Sajnos Abán megfelelő, használ-
ható röntgen gép nem állt rendelkezésre. Emiatt az Önkor-
mányzat vásárolt egy fogászati röntgen gépet. 
A gép üzemeltetéséhez nem kap állami finanszírozást a 
fogorvos, így a betegeknek fizetni kell a röntgenfelvételért. 
Emiatt Aba Város Képviselő-testülete úgy döntött, hogy 
érvényes abai lakcímskártya szerinti lakóhellyel rendelke-
zők röntgen vizsgálati díját teljes egészében átvállalja. Te-

hát a képviselő-testület nem csak a gépről gondoskodott, 
hanem arról is, hogy az abai lakosok ingyenesen kapják a 
vizsgálatot. A sárkeresztúri vagy más települések lakói a 
teljes, piaci árat fizetik a röntgen vizsgálatért. Mert nekünk 
Aba, az abai lakosok az elsők!

Idősbarát 
önkormányzat
Az önkormányzati vezetés egyes társadalmi csoportok-
ra kiemelt figyelmet fordít. Így a szociális ellátások meg-
erősítése és a gyermekes családok támogatása mellett 
az időskorúakkal kapcsolatosan is célzott intézkedések-
re került sor az elmúlt négy évben. A különleges élet-
helyzet külön figyelmet igényel!

Külön anyagi támogatás 
az időskorúaknak

A gyermeket nevelő családok mellett az időskorúak szá-
mára is célzott támogatási rendszert dolgozott ki az ön-
kormányzat. A szociális ellátások részeként természetbeni 
támogatást igényelhettek az időskorúak. A kapcsolódó 
jövedelemhatárok lehetővé tették, hogy nagyon sokan él-
hessenek a lehetőséggel. Így amikor a támogatást először 
meghirdette az Önkormányzat, 2023 tavaszán 201 nyug-
díjas korú élt a lehetőséggel. Ez a településen élő 65 évnél 
idősebb lakosság egyharmada.
A szociális ellátások egy része - például a gyógyszertámo-
gatás - nagyobb arányban érinti az időskorúakat. Ezeknek 
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az ellátási formáknak a támogatási összegét is jelentősen 
megemelte a képviselő-testület.

Programok időskorúaknak

Az idős korban sajnos nagyon könnyen előfordulhat, hogy 
valaki magányossá válik, még ilyen kistelepülésen is, mint 
Aba. Ahhoz, hogy megmaradjanak a közösségi kapcsola-
tok, vagy akár újak alakuljanak ki, egyebek mellett olyan 

programokra van szükség, amelyek kimondottan az idő-
seknek szólnak. A képviselő-testület a Közösségi Házon 
keresztül több, célzottan időseknek szóló új program le-
hetőségeket hozott létre a meglevők mellé. A korábban 
is működő dalkör és nyugdíjas klub továbbra is kapja az 
Önkormányzat támogatását, sőt azok még bővültek is. 
Az új Kézimunka Kör megalakulásával egy önmagát szer-
vező, a saját tevékenységéről önállóan döntő közösség jött 
létre ügyes kezű asszonyokból. A heti rendszerességű talál-
kozóikon különböző kézműves technikákat gyakorolnak és 
készítenek szép tárgyakat a települési eseményekre.
A múlt évtől rendszeresen szervez az Közösségi Ház autó-
buszos kirándulásokat kimondottan 65 évnél idősebbek 
számára. Nagyon jó hangulatban telnek ezek az utazások, 
sok élményt adnak az időseknek. 
Az időskorúakat bevonja a Közösségi Ház a különböző 
események szervezésébe. Ez a tevékenység teljesen ön-
kéntes, de láthatóan nagy örömmel vesznek részt azokon 
az idősek. Ennek egyik nagy erőpróbája volt 2023 végén a 
települési Betlehem elkészítése. Ebbe nagyon sok munkát 
tettek bele az idősek és meg is lett az eredménye.
A különböző programokba, közösségi tevékenységbe 103 
abai időskorú személyt vont be a Közösségi Ház 2022-től.
Az idősekkel kapcsolatos munka eredményét jól mutatta 
a 2023. októberi idősek napi rendezvény. Ezen soha nem 
látott számban vettek részt a településünk szépkorú lakói. 

Középpontban a biztonság! Gondosóra 

Aba Város Önkormányzata már nagyon korán, rögtön a 
program indulásakor csatlakozott a Gondosóra Program-
hoz. Ez egy az állam által létrehozott központi segélyhívó 
rendszer, amely az idősek számára adhat biztonságot bár-
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miféle egészségügyi vagy egyéb veszélyhelyzet esetére.
Az Önkormányzat külön tájékoztató eseményt szervezett 
a programról és személyesen is megkereste a lehetséges 
érintetteket. Szükség esetén a Polgármesteri Hivatal mun-
katársai segítséget is nyújtottak az igénylések beadásában. 
Ennek a komoly kampánynak köszönhetően a településen 
élő 65 évnél idősebbek több, mint fele kapott gondosórát.

Újjászervezett Idősek Otthona 

Abán működik egy 48 férőhelyes bentlakásos idős otthon. 
Ez egyáltalán nem jellemző az ilyen méretű települések-
re. Összehasonlításként Székesfehérvárnak összesen 230 
bentlakásos férőhelye van.
A képviselő-testület egy nem jól működő idősek otthonát 
vett át 2019-ben. Sem a személyzet szakmai felkészültsé-
ge, sem az épület műszaki állapota nem volt azon a szin-
ten, ami elvárható lett volna. A 2021 év nyarán lezajlott 
vezetőváltás után elkezdődött az intézmény újjászervezé-
se. Mostanra a változásoknak, cseréknek köszönhetően a 
személyzet szakmai felkészültsége megfelel a jogszabályi 
előírásoknak. Az épületben zajlik az ütemezett felújítás. Így 
a belső és külső környezete is megújult az intézménynek. 
Az új intézményi vezetés kimondottan sok közösségi prog-
ramot szervez az otthon lakóinak. Így az intézmény álta-
lános hangulata is sokkal jobb lett. Ezen változások miatt 
is az egyébként országos felvételi körzettel rendelkező in-
tézményben a korábbinál nagyobb arányban vannak abai 
kötődésű lakók. Megteremtődött az a bizalom, amely új 
szintre emelte a településen az idősek otthona megítélé-

sét. Ez köszönhető a képviselő-testület megkülönbözte-
tett figyelmének és az intézményben dolgozók áldozatos 
munkájának ugyanúgy.

Településrészi 
feladatok
A település központtól távolabbi település részekre is fi-
gyelmet fordított az önkormányzati vezetés. Az ottani fel-
adatok jellemzően eltérőek, helyi specifikusak.

Bodakajtor-Felsőszentiván

Megoldottuk a kajtoriak egyik legnagyobb problémáját. A já-
ratos buszok 2021-óta Bodakajtoron keresztül közlekednek. 
Így könnyebbé vált a közlekedés, a munkába járás az ott la-
kóknak, még hétvégén is.
Befejeztük, lezártuk a megkezdett Közösségi Ház felújítást.
Karbantartottuk a műfüves pályát, amit a helyi lakosok korlá-
tozás nélkül, szabályozott módon, ingyenesen használhatnak. 
Segítettük a településrészi közösségi élet újraindítását. Min-
den lakossági kezdeményezést, ami rendezvény megtartásá-
ra vonatkozott anyagilag is támogatott az Önkormányzat. A 
közösségek számára szabályozott módon elérhetővé tettük a 
Közösségi Házat, mint rendezvényhelyszínt.
Települési gondnokot foglalkoztatunk, aki a Közösségi Ház és 
környezetének a rendjéért felel.
Játszóteret alakítottunk ki a Közösségi Ház előtti árnyékos, fás 
területen.
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Rendeztük az önkormányzati tulajdonú épületek sorsát. 
Nagyon kedvezményes módon eladtuk a lakásokat a lakó-
iknak. 

Belsőbáránd

A bárándi Közösségi Ház műszaki állapota kimondottan 
rossz volt 2019-ben. Ezt elsősorban a beázó tető okozta. 
A tetőcserét 2021-ben elvégeztette az Önkormányzat. Így 
az épület állag romlását sikerült megállítani, fenntartani a 
használhatóságát a későbbi nagyon jelentős forrást igény-
lő átfogó felújításig. 
Bárándon volt ugyan játszótér, de annak a karbantartását 
elhanyagolta a korábbi vezetés. Ráadásul rossz helyen is 
volt, távolabb a házaktól, árnyék nélküli helyen. Az Önkor-
mányzat részben pályázatból, részben saját forrásból új ját-

szóteret hozott létre a Közösségi Ház előtti árnyékos terüle-
ten. Ide kerültek a régi játszótér még használható játékai is.
A településnek van egy működő temetője Bárándon is. En-
nek a környezetét és a kerítését rendbe rakatta az Önkor-
mányzat. Ezen túl felújításra került a ravatalozó és készült 
egy előtető. Ez lehetővé teszi a gyászszertartások kulturált 
lebonyolítását. 
Rendszeresen nyírtuk a temető zöld felületeit, karbantar-
tottuk a sövényeket. Rendszeresen karbantartottuk, javí-
tottuk a temetőhöz vezető utat.
A közterületekre, lakossági kérésre, napelemes lámpák ke-
rültek ki.
Időszakosan rendeztük a zöldfelületeket, nyírtuk a füvet a 
Közösségi Ház és a tó körüli területen.
Lakossági kérésre négy építési telket alakított ki az Önkor-
mányzat. Ezek azóta is várják a vevőjüket, megvásárolha-
tók.
Segítettük a településrészi közösségi élet újraindítását. Min-
den lakossági kezdeményezést, ami rendezvény megtartá-
sára vonatkozott anyagilag is támogatott az Önkormány-
zat. A közösségek számára szabályozott módon elérhetővé 
tettük a Közösségi Házat, mint rendezvényhelyszínt. 

További helyi ügyek, 
fejlesztések
Gesztenyefák

Abán 107 szelídgesztenyefa van különböző helyeken. 
Ezeknek van egy rovar kártevője, ami miatt már augusztus-
ban lehullanak a levelei. A fák Abának, az abai temetőnek 
az ikonikus növényei. Emiatt is úgy döntött a képviselő-tes-
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tület, hogy meg kell menteni a fákat. Ha kezelés nélkül ma-
radtak volna, akkor legyengülve kipusztultak volna a fák. A 
múlt évben már másodszor kaptak egy speciális kezelést a 
fák. Az évek alatt a fák visszaerősödtek és újra a régi szép-
ségüket mutatják a település lakóinak.

Adománygyűjtés a katolikus templomért

A római katolikus templom Aba legértékesebb műemlék 
épülete. Sajnálatos, hogy 2019-ig sem az egyházi vezetés, 
sem a egyház világi testülete nem tett érdemi lépéseket 
a templom felújítására. Az önkormányzati segítséggel, biz-
tatásra beadott és elnyert egyházi pályázat mellett ado-
mánygyűjtést is szervezett az Önkormányzat. Ennek során 
az összefogás szép példájaként 4,5 millió forintot adtak 
össze az abai emberek, szervezetek, vállalkozások.

Egyházi ingatlanok környezetének 
a rendbe tétele

Nem csak az önkormányzati, de az egyházi ingatlanok is 
méltatlan állapotban voltak 2019-re. Főleg a katolikus egy-
házi ingatlanoknál volt nagy a baj. A templom elvadult
kertjét, a polgármester kezdeményezésére és részvételé-
vel,
közösségi munkában kitakarította egy lelkes csapat. Ado-

mánygyűjtés is szerveződött. Az összegyűlt pénzből fel-
újításra került a kerítés és az összes kapu, kiskapu, ami a 
templomkertbe vezet. 2020 tavaszára rendezett állapotok 
alakultak ki a katolikus templom környezetében. 
Három további katolikus ingatlant már az önkormányzat 
takaríttatott ki. Így a volt kántor ház helye, a harangozó ház 
és a plébánia környezete újult meg. Ezeknek az ingatlanok-
nak és a templomnak a környezetét 2019-óta az önkor-
mányzati munkatársak tartják rendben az egyház helyett. 
Megérte a fáradságot az, hogy normális környezet fogadja 
az Abára érkező vendégeket. 

Jótékonysági Ruha- és Játékbörze

A rászorulókat az összefogás erejével is lehet segíteni. En-
nek egy nagyon szép példája a mostanra már harmadik 
éve, évente kétszer megszervezett jótékonysági ruha- és 
játékbörze. Tavasszal és ősszel a Közösségi Ház összegyűjti 
a családok önkéntesen felajánlott feleslegessé vált felnőtt 
és gyerekruháit és gyerekjátékait. Ezeket átválogatják, 
rendszerezik és egy erre kijelölt napon a településen élő 
érdeklődők kedvükre válogathatnak a holmik között. Év-
ről-évre több és több holmi gyűlik össze. És a döntő több-
ségük új gazdára is talál. Ez is mutatja, hogy erre a jóté-
konysági akcióra szükség van a városunkban.

Lakás ügyek

Az ingatlan vagyon átrendezése lehetővé tette, hogy olcsó 
bérleti díjú, de színvonalas szolgálati lakásokat alakítson 
ki az Önkormányzat. Egyebek mellett ennek köszönhető, 
hogy lett új védőnője és óvónője a településnek.
Az önkormányzati négylakásos épület jogi rendezése után 
megkezdődött annak felújítása. Itt további kettő nagy mé-
retű szolgálati vagy bérlakás kialakítása lehetséges.

Az önkormányzati udvar rendezése

A polgármesteri hivatal és a szakrendelő közötti terület 
nagyon elhanyagolt állapotban volt. Ezt egy nagy pályá-
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zat keretében átalakította, felújította az Önkormányzat. Ez 
megnyitotta a lehetőséget az ott levő műhelyépület felújí-
tására és funkció váltására. Ezentúl a nagy látogatottságú 
szakrendelő környezete is kulturálttá, rendezetté vált. 

Emlékművek és környezetük

Az Önkormányzat felújíttatta a második világháborús em-
lékmű környékét. A térkövezés után padok kerültek ki a 
területre. Így mostanra egy pihenő park alakult ki a busz-
fordulónál az árnyas fák alatt. 
Az első világháborús emlékmű környezetét szintén felújí-
tották. Így rendezett, szép lett a terület.
Két újabb emlékhellyel bővült a település. A Hősök terére 
került a trianoni emlékhely. A ravatalozó falán emléktábla 
emlékezik a doni-katasztrófa abai áldozataira.

Közvilágítás fejlesztése
 
A település rendelkezik működő közvilágítási rendszerrel. 
Ez azonban nem ér el mindenhová, illetve az alakuló kör-
nyezet, pl. a fák növekedése miatt is fejlesztés szükséges a 
közvilágításban. Az áramszolgáltató irreálisan magas ösz-
szegért alakítana ki új lámpahelyeket és azok fenntartása 
is többletpénzbe kerül. Emiatt kompromisszumos meg-
oldásként napelemes lámpák kihelyezését kezdte meg az 
önkormányzat. Eddig 18 új lámpahely jött létre ezzel az 
olcsóbb megoldással. Így a Rákóczi utcai kerékpárút egy 
szakasz kapott pótmegvilágítást, de került kisebb utcákba, 
a buszmegállók mellé és Belsőbárándra is új lámpa. A lám-
patelepítések folytatódnak.
 

Pihenőpadok új helyeken 

Lakossági kéréseknek megfelelően új helyekre kerültek ki 
pihenőpadok. Így a Rákóczi utcán levő kerékpárút mellé, a 
temetőbe, a buszmegállóhoz kerületek padok. 

Az abai temető fejlesztése, rendezése

Az abai temetőkben állandó gondnoki csapat gondosko-
dik a rend fenntartásáról. Munkájuknak köszönhetően kita-
karításra kerültek az elvadult, elhagyott részei a temetőnek. 
Rendezett, szép, gondozott képet mutatnak a temetőink. 
Az abai temető ravatalozójába új kegyeleti hűtő került. A 
területen jelentős fásításra került sor. Ezen túl 32 urnafülkét 
is létesített az Önkormányzat.
A katolikus temető rész melletti nyárfás terület – lakossági 
kezdeményezésre is - rendezésre került. A fák letermelése 
után a terület feltöltésre került. Így a jövőben már könnyen 
karbantartható lesz ez a területrész is. Ebben az irányban 
tud majd a jövőben bővülni a temető. A temető aktív ré-
szének kitakarítása után azonban az látszik, hogy évtize-
dekre elegendő üres temetkezési hely áll rendelkezésre 
még most is a két temető részben.  
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Fásítás, zöldterület fejlesztés

Az Országfásítási Program részeként 2023 tavaszán 25 
koros fa került ki az abai közterületekre. A Fórum Étterem 
bejárata és a labdarúgó pálya környéke gazdagodott az új 
fákkal. 2024 őszén újabb fák érkeznek ugyanennek a prog-
ramnak a részként. Ezek a Polgármesteri Hivatal mögötti 
területre kerülnek majd. Itt a tervek szerint egy közpark 
épül majd. Ezt a területet egyébként is rendezte az Önkor-
mányzat. Az udvar rendezése során áthelyezésre került a 
kerítés és kitisztításra került az addig elhanyagolt terület. Ez 
lesz a kiinduló része az új közparknak.

Babazászló

Nem csak a családnak nagy öröm, ha gyermek születik, de 
a települési közösség is erősödik az új lakóval. Így minden 
gyermek születését babazászló jelzi a Polgármesteri Hiva-
tal épületén 2022 márciusától. Kislányoknak rózsaszín, kisfi-
úknak világoskék zászlót helyezünk ki.

Települési térfigyelő kamerarendszer

A településen már régen működik térfigyelő kamerarend-
szer. Pontosan a kora miatt már időszerű volt a felújítása. Ez 
a karbantartást végző cég cseréje után el tudott kezdődni 

2022 végén. A rendszer újabb kamerákkal is bővült – ját-
szótér, kerékpártárolók, buszmegállók-, -nem csak a felújí-
tás zajlik ütemezetten.

Napelemes fejlesztések

Az abai közintézmények egy része – Polgármesteri Hivatal, 
Óvoda - már rendelkezett napelemes áramtermelő rend-
szerrel. Pályázatból újabb három nagy energiaigényű épü-
let kapott napelemeket. Így az Idősek Otthona, a Közössé-
gi Ház és a Szakrendelő épületének tetejére is napelemek 
kerültek. Működésük csökkenti az önkormányzati energia 
költségeket.

Virágosítás a Szakrendelőben

A Szakrendelő munkatársainak kezdeményezésére az Ön-
kormányzat felhívást tett közzé. Nagy méretű, feleslegessé 
vált virágokat kért a lakosságtól a Szakrendelő folyosóira. 
A kezdeményezés a vártnál is nagyobb sikerrel zárult. Ba-
rátságosabbak, otthonosabbak lettek a Szakrendelő belső 
terei. Köszönet érte a virágot felajánlóknak!

Virágos Aba Program

A település közterületeire rendszeresen ültet ki virágokat 
az Önkormányzat. E mellett két alkalommal került sor olyan 
önkormányzati akcióra, amikor a lakosság igényelhetett vi-
rágot. Az volt az önkormányzat kérése, hogy az akció kere-
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tében kapott virágot az előkertben vagy az utcai részen az 
ingatlanok előtt ültessék el a lakosok. A virágos környezet 
kedves, erősíti a rendezett településkép kialakulását.

Szabadtéri fitnesz park

Egy korábbi pályázatból 2021-ben épülhetett meg a sza-
badtéri fitnesz park a labdarúgó pálya mellett. Ez is egy le-
hetőség a mozgásra a sportolni vágyó lakosoknak.

A képviselő-testület 
működése
A képviselő-testület minden tagja az Élő Aba Együttmű-
ködés jelöltjeként nyerte el a mandátumát. Így nem meg-
lepő módon a testület kimondottan hatékonyan, egyetér-
tésben tudta a döntéseit meghozni, a fejlesztési irányokat 
kijelölni. A képviselő-testület 2024. március 31-ig 163 zárt 
és nyílt ülést tartott, havonta átlag három ülés volt. Ezeken 
1938 határozatot hozott és 145 rendeletet alkotott.
A képviselő-testület döntéseinek előkészítését két bizott-
ság segítette. Ezekben valódi munkát végezve a testület 
elé már a kiérlelt, alaposan végigbeszélt előterjesztések ke-
rültek. Így a testületi döntéshozatal gyorsan és komolyabb 
viták nélkül tudott megtörténni.
A polgármester munkáját két főállású alpolgármester segí-
tette. Ez a megoldás lehetővé tette, hogy a képviselő-tes-
tület már a döntések előkészítésének is részese tudott len-

ni. A két alpolgármester az intézmények, a polgármesteri 
hivatal és a képviselő-testület közötti élő munka kapcsolat 
kialakításában is közre tudott működni.
A bizottsági munkába állandó meghívottként a ciklus kez-
detén tucatnyi személyt kértünk fel. Közöttük voltak boda-
kajtori és belsőbándi személyek is. Ez egy lehetőség volt 
arra, hogy a meghívottakon keresztül szélesebb nyilvá-
nosságot kapjon a bizottsági munka. Ez nem volt törvényi 
kötelessége az önkormányzati vezetésnek, ezt a önként a 
nagyobb nyilvánosság elérése érdekében tette. A felkérést 
elfogadták a megkeresett személyek, majd ez után nem 
jöttek el a bizottsági ülésekre. A meghívásoktól egy év 
sikertelen próbálkozás után eltekintett az önkormányzati 
vezetés.

Nyilvánosság
A képviselő-testület számára a fontos volt, hogy a lakosság, 
a település, az önkormányzat ügyeiről a korábbinál rész-
letesebb és naprakészebb információkat kapjon. Ennek 
jegyében indult el az Önkormányzati Hírek című rendsze-
resen megjelenő nyomtatott kiadvány. Ez lehetővé tette, 
hogy a fontos ügyekről azok is tájékozódjanak, akik nem 
használnak közösségi médiát.
A közterületekre kikerült 14 hirdetőtábla a látogatott he-
lyekre. Ezeken is rendszeresen megjelennek az önkor-
mányzat hírei. 
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A polgármester rendszeresen tartott fogadóórákat. Ezen 
meghirdetett időpontokon túl is nagyon rövid időn belül 
fogadta a segítséget kérő lakosokat.
Volt két írásos konzultáció is a településen. Ezek során 
kérdőívek segítségével mondhatták el a véleményüket a 
kereskedelmi szolgáltatásokról és az egészségügyi kérdé-
sekről a lakosok. Így a lakosság közvetlenül is véleményt 
mondhatott a fontos ügyekben.
Egy települési fórumot is tartott a polgármester. Sajnos 
ennek a tapasztalatai, az ott történt kisvároshoz méltatlan 
megnyilvánulások azt mutatták, hogy egy jól körülhatárol-
ható csoport kimondottan a feszültségkeltés egyik lehet-
séges terepének tekinti ezt a kommunikációs lehetőséget. 
A lakosságnak a lakossági fórumon kívül is maradt további 
lehetősége a vélemények, észrevételek megfogalmazásá-
ra. Ez a közmeghallgatás. Ezt jogszabály pontosan rendezi, 
és így kulturált, normális keretek között zajlik. Ez a kultu-
rált vélemény nyilvánítási lehetőség azonban már kevéssé 
volt népszerű. A képviselő-testület pedig minden évben 
tartott közmeghallgatást. Még abban az évben is, amikor 
a járvány miatt ez nem volt kötelező! A lehetőség adott 
volt, sajnálatos, hogy minimális volt a lakossági érdeklődés. 
Még azok sem jöttek el, akik a lakossági fórumon nagyon 
határozott véleményt fejtettek ki, igaz erősen megkérdője-
lezhető stílusban.
A település ügyeiről a közösségi médiában, több felületen 
is olvashattak, tájékozódhattak a lakosok. 

Közösségek, kultúra, 
szabadidő, sport
A település nem csak anyagi értelemben, de a mindenna-
pi életében is kihívásokkal küzdött 2019-ben. A szétzilált 
közösségi élet, a „nem történik itt semmi” hangulat volt 
jellemző a településen. A megosztottság az előző veze-
tés másik súlyos öröksége volt. Már a ciklus elején, már a 
választás utáni első hónapokban lehetett érzékelni, hogy 
egy jól körülhatárolható személyi kör számára a feszültség, 
az ellenségeskedés fenntartása, fokozása egyértelmű cél. 
Ennek ellenére sikerült a közösségi, kulturális, szabadidős 
tevékenységeket színesíteni. Így aki meg akarta találni a 
helyét, a szórakozását, kikapcsolódását a településen az 
meg is tudta találni. 

Közösségek

A hagyományos, meglevő közösségeket az önkormányzat 
a lehetőségeihez mérten támogatta. Ez nem elsősorban 
pénzügyi támogatás volt, hiszen főleg a ciklus elején nem 
is nagyon volt forrása erre a településnek. Azokban a prob-
lémákban igyekeztünk segíteni, amivel a közösségek az 
önkormányzathoz fordultak.
A Sárvíz FC labdarúgó csapat a korábbi vezetés alatt tíz-
milliós nagyságrendű pénzügyi támogatást kapott. Ez már 
akkor is jelentősen meghaladta volna a település lehető-
ségét, hiszen 2019-re csődre jutott az önkormányzat. Rá-
adásul 2019 után az egyesületen belül is le kellett zajlani 
egy átalakulásnak, a gazdálkodásukat, nyilvántartásaikat, 
működésüket újra vissza kellett terelniük a jogszerű mód-
szerekhez. Ez az egyesület belső ügye volt, az önkormány-
zatnak ehhez nem volt köze és nem is igényelték az önkor-
mányzat közreműködését. Ennek egyértelmű jelét adta az 
új egyesületi vezetés.
Az egyesülettel a nehéz kezdet ellenére kialakult egyfajta 
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együttműködés. Természetes módon az önkormányzat 
biztosította a labdarúgó pálya használatát. Pénzügyi forrást 
biztosított az öntözéshez, átvállalta a vízdíj egy részét az 
egyesülettől.
A települési buszt biztosította sofőrrel együtt, a költsége-
ket is finanszírozva az utánpótlás csapat utaztatásához a 
különböző mérkőzéseikre.
A polgárőr egyesületnek régi kérése volt, hogy legyen a 
gépkocsijuknak egy állandó garázsa. Ezt megoldotta az 
önkormányzat, helyet biztosított a gépkocsinak. Egy év-
ben pénzügyi támogatást is kapott az egyesület.
A fúvószenekart működtető egyesület fő székhelye to-
vábbra is a Közösségi Ház. Itt tartják a próbáikat és itt tá-
rolják a hangszereiket. Kicsi összegű pénzügyi támogatást 
többször kapott az egyesület, főleg a működésüket segí-
tette ezzel az önkormányzat. 
A zenekar komoly kulturális értéke a településnek. Az ala-

pító karnagyuk halála után a zenekar második otthonaként 
szolgáló Közösségi Ház előtti felújított parkot Kanczler Ist-
vánról nevezte el az Önkormányzat. Ugyanígy a felújított 
klubterem is a Karnagy Úr nevét viseli. 
A horgászok nem kaptak, hanem inkább csak adtak a kö-
zösségnek. Az egyesületük segítségével sikerült a Közössé-
gi Ház előtti terület részbeni rehabilitációját megfinanszí-
rozni. Köszönet érte az egyesületnek!
A Nyugdíjas Klubnak a hagyományoknak megfelelően 
helyet biztosított az önkormányzat. Ezen túl anyagi segít-
séget nyújtott a jubileumi rendezvényük megtartásában. 
Az önkormányzat egyes programjaik esetén biztosította a 

szállításukat is.
A dalkör munkáját azzal segítette az önkormányzat, hogy 
a karvezetőjük munkáját havi megbízási díjjal támogatja 
évek óta. Ezen túl a képviselő-testület új fellépő ruhát is 
vásárolt a dalkör tagjainak.

A hagyományos közösségek mellett új közösségek létre-
jöttét is segítette, motiválta az Önkormányzat. Esetükben 
elsősorban erkölcsi támogatásról van szó és nem pénzbeli 
támogatásról.
A Gasztro Klub a főzés, a gasztronómia szerelmeseit hív-
ta egybe. Sikerrel vesznek részt különböző gasztronómiai 
eseményeken és közreműködnek a települési események 
lebonyolításában.
A Revitál SE elsősorban a szabadidős tevékenységek szer-

vezésben veszi ki a részét. Mostanra három fő tevékenysé-
gi iránya alakult ki az egyesületnek.
Szervezi a kispályás települési amatőr labdarúgó bajnoksá-
got, immáron három éve. Jó hangulatú és egyre színvona-
lasabb mérkőzéseket vívnak a települési csapatok és már 
az idegenből érkezők is. A múlt évben már a vármegye 
bajnoka tornára is meghívást kapott az abai bajnokcsapat, 
ahol tisztességgel helytállt.
Az egyesületnek már két éve van egy természetjáró cso-
portja is. Ők gyalogtúrákat szerveznek az ország különböző 
pontjaira. Az abai résztvevők utaztatásához járul hozzá az 
önkormányzat.
A legújabb egyesületi csoport az íjászat iránt érdeklődők 
számára ad lehetőséget a közös időtöltésre.
A Közösségi Ház egyik szakköreként alakult meg a Kézi-
munka Kör. Ide ügyes kezű asszonyok járnak heti rend-
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szerességgel és sajátítanak el, gyakorolnak be különböző 
kézimunka technikákat.

Kultúra, szabadidő

A kisvárosi élethez hozzá kell, hogy tartozzon a sokszínű 
kulturális élet is. Sajnos a Közösségi Ház nem töltötte be 
a közművelődési funkcióját 2019-ben, a választások ide-
jén. Néhány hagyományos közösség mellett műanyag 
és egy bazári árusok elárusító helyévé silányult. Az összes 
önkormányzati intézmény közül a Közösségi Ház, ami leg-
nagyobb változáson ment át és visszanyerte az eredeti 
funkcióját.
A Közösségi Ház épületének felújítása fontos volt ahhoz, 
hogy a közösségek és a kultúra megfelelő helyet találjon 
magának. A mosdók felújításával és az épület rákötésével 
a települési csatornarendszerre az épület komfortja egyik 
napról a másikra szaglással is érzékelhetően jobb lett. Ez 
után három klubhelyiség felújítását végezte el az Önkor-
mányzat részben saját forrásból, részben az Élő Aba Együtt-
működés támogatásával. Ennek része volt az ifjúsági klub 
felszerelése is modern eszközökkel. Korábban az épület az 
egyik települési lomtár volt, így a felújítással párhuzamo-
san több teherautónyi szemetet is kihordott az épületből 
az Önkormányzat. 
A fizikai megújítás mellett a települési kulturális élet meg-
újítása volt a cél. Három egymást követő helyi illetőségű 
vezetővel próbálkozott ezt a feladatot megoldani az ön-
kormányzati vezetés. Sajnos sikertelenül. Így két évvel ez-

előtt, egy válságos pillanatban, amikor az Aba Napok előtt 
4 nappal felmondott az aktuális vezető, találta meg az új, 
rátermett vezetőjét az intézmény. Az akkor a kárelhárítás-
ra és válságkezelésre, az Aba Napok levezénylésére felkért 
szakembert tartotta meg az önkormányzat intézményve-
zetőnek. Ez a két év kellett ahhoz, hogy új lendületet ve-
gyen a kultúra Abán.
Mostanra rögzültek a hagyományos települési nagy ren-
dezvények. A disznótoros, az Aba Napok, a nyári főzőver-
seny és az októberi tökfaragás, a Luca napi vásár. Ezek mel-
lé kisebb események kerültek, „Muzsika, pokróc, limonádé”, 
„mini-gyereknap”, „helytörténeti séta”, „jótékonysági vásár”, 
májusfa- és tojásfa állítás. Időről időre vannak zenés ese-
mények is a településen, táncos bulik.
Az Aba Napok rendezvény a településen élők számára egy 
kiemelkedő fontosságú esemény volt mindig is. Ennek a 

megszervezéskor visszatértünk a kezdetekhez, azokhoz az 
időkhöz, amikor ez még elsősorban a település, az itt la-
kók ünnepe volt és nem egy tömegrendezvény. A régi-új 
lebonyolítási mód láthatóan találkozik a településen élők 
elvárásaival nagy számban múlatják az időt a színvonalas 
programokon. 
A kulturális életet az idei évtől már színházi előadások is 
színesítik a Közösségi Ház szervezésében. Ezzel eljutottunk 
arra a szintre, ami egy kisvárostól joggal várható el.



55 éves jogász, abai származású. Felesége jogász és társadalombiztosítási szakember, fiuk 18 
éves. Évtizedekig jogászként a választott szakmájában dolgozott Budapesten, többek között 
az Országos Egészségbiztosítási Pénztár adatvédelmi vezetője volt. Főigazgatóként egy ideig 
irányította a Vidékfejlesztési Intézetet is. 2010-2015 között kormányzati delegáltként az EU egyik 
brüsszeli szervében az Európai Gazdasági és Szociális Bizottságban képviselte Magyarországot. 
Civil szervezeti emberként agrár és vidékfejlesztési ügyekkel is foglalkozik egy országos szakmai 
szervezet vezető tisztségviselőjeként. 2019 óta Aba Város polgármestere.

Dr. Mikula Lajos 
polgármesterjelölt

58 éves, Miskolcon született. Élt már koráb-
ban Nagykanizsán, Zalaegerszegen, majd 
Székesfehérváron is, de az igazi otthonát 
Abán találta meg. Házas, férjével Varga Zol-
tánnal egy fiút nevelnek, a 16 éves Áront. 
Korábban az egészségügyben szerzett 
végzettséget. Aztán a magánvállalkozások 
területén szerzett tapasztalatokat: 19 éve-
sen megalakított egy gyermekruha-készítő 
céget, abban dolgozott 20 évig. 2008-óta 
férjével közös vállalkozásukat, a szerelvény- 
és gazdaboltot üzemeltetik Abán. 2019 óta 
önkormányzati képviselő, elsősorban szoci-
ális ügyekkel foglalkozik.

Vargáné Rituper Andrea 
képviselőjelölt

48 éves. Feleségével közös életükhöz az ide-
ális környezetet Abán találták meg, ide szü-
letett Gergő, aki mára már 12 éves nagyfiú. 
Villamosmérnöki és hegesztőmérnöki 
végzettsége van, nemzetközi vállalatoknál 
szerzett sok éves vezetői tapasztalatot. 2019 
óta önkormányzati képviselő, elsősorban 
városüzemeltetési ügyekkel foglalkozik. 

Strausz János 
képviselőjelölt

42 éves, Dunaújvárosban született, több 
mint 13 éve érkezett Abára, felesége abai. 
Két kisfiuk van, Nándor és Botond, 7 és 1 éve-
sek. Mérnökinformatikus-mérnöktanári, köz-
oktatásvezetői, szakvizsgázott pedagógus 
diplomát, valamint automatizálási szakmér-
nöki felsőfokú végzettséget szerzett. Taní-
tott, majd utána az üzleti világban dolgozott. 
Kilenc éve egy nemzetközi vállalatnál dolgo-
zik, jelenleg már képzési és fejlesztési vezető. 
Az egyik műszaki egyetem ipari tanszékének 
vezetője, címzetes egyetemi docens. 2019 
óta önkormányzati képviselő, a szociális bi-
zottság elnöke. 

Németh Tibor 
képviselőjelölt

49 éves, abai származású, 24 éve házas, két 
felnőtt gyermekük van. Híradásipari szak-
mát szerzett, több nagy nemzetközi cégnél 
dolgozott. Később mechatronikai mérnöki 
diplomát is szerzett és jelenleg egy alumíni-
um ipari nemzetközi vállalat automatizálási 
mérnöke. Szívügye, a közbiztonság. Régóta 
tagja a polgárőrségnek. 2019 óta önkor-
mányzati képviselő, a pénzügyi és telepü-
lésfejlesztési bizottság elnöke. 

Ifj. Nagy Kaszap Ferenc 
képviselőjelölt

56 éves, a partiumi Nagykárolyban született. 
Abára 1997-ben költöztek feleségével. Két 
felnőtt lányuk van. Gépészmérnökként vég-
zett, majd minőségügyi és gazdasági dip-
lomát is szerzett. Az autóiparban dolgozik 
több, mint huszonöt éve különböző vezetői 
beosztásokban. 2019 óta a Pénzügyi és Te-
lepülésfejlesztési Bizottság külsős tagjaként 
szerzett tapasztalatot az önkormányzati 
munkában. 

Magyari Sándor 
képviselőjelölt

Székesfehérváron született, 42 éves. Szü-
letése óta Abán, illetve Bodakajtoron él. 
Szerszámkészítő végzettséggel rendelkezik, 
jelenleg az építőiparban dolgozik nehéz-
gépkezelőként. Korábban hat esztendőn át 
szolgált a Magyar Honvédség kötelékében. 
2009 nyarán kötött házasságot, 3 fiú gyer-
mekük született. Első alkalommal vállalkozik 
önkormányzati tisztség betöltésére. 

Ifj. Szekeres György 
képviselőjelölt

Együtt,
 

    
 to

vább!

A jelenlegi 
képviselő-testület már bizonyított!

Tisztesség, tudás, tapasztalat, 

cselekvés!

Az Élő Aba Együttműködés kiadványa. A kiadásért felel: Dr. Mikula Lajos

Az Élő Aba Együttműködés jelöltjei a június 9-i önkormányzati választáson


